
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-06-11, § 23 

 

 Tid: 11 juni 2009 kl 16.00 – 16.20 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 17 juni 2009 

  

 

Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Katarina Gratschew (m) 

Gulan Avci (fp)  

Kenneth Nilsson (s)  

Berit Kruse (s) 

Emilia Hagberg (mp)  

Ann-Margarethe Livh (v)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m)  

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Per Hallberg (m)  

Claes Fleming (fp)  

Håkan Thorén (kd)  

Bo Holmberg (s) tjänstgörande 

Margareta Malm (s)  

Gunnar Sandell (s) 

Torkel Tigerschiöld (mp)  

 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Olle Cyrén, Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, 

Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande borgarrådssekreteraren 

Thord Swedenhammar från roteln. 



  

 
 § 23 

Överenskommelse om exploatering för handelsändamål, inom fastigheten 

Ulvsunda 1:1 (Bromma Center) i Riksby med Fastighets AB Bromma 

Center Södra och KF Fastigheter AB samt avtal med AB Storstockholms 

Lokaltrafik. Genomförandebeslut 

Dnr E2009-511-00833 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner för sin del genomförandet av exploatering inom 

 Ulvsunda 1:1 (Bromma Center) omfattande investeringsutgifter om 172 mnkr 

 samt föreslår att kommunfullmäktige godkänner genomförandet och ger 

 exploateringsnämnden, genom exploateringskontoret, i uppdrag att genomföra 

 projektet.  

2 Nämnden föreslår att kommunfullmäktige ger exploateringsnämnden, genom 

 exploateringskontoret, i uppdrag att träffa överenskommelse om exploatering 

 mellan exploateringsnämnden och Fastighets AB Bromma Center Södra 

 respektive KF Fastigheter AB m.fl. avseende Ulvsunda 1:1 (Bromma Center) 

 enligt vad som anges i kontorets utlåtande. 

3 Nämnden föreslår att kommunfullmäktige ger exploateringsnämnden, genom 

 exploateringskontoret, i uppdrag att träffa avtal mellan exploateringsnämnden och 

 AB Storstockholms lokaltrafik avseende reservat för Tvärbanan enligt vad som 

 anges i kontorets utlåtande. 

4 Projektets investeringsutgifter bedöms kunna finansieras inom nämndens budget 

 för innevarande år. Utgifterna för efterföljande år får tas i särskilt beaktande i 

 nämndens kommande budgetarbete. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 25 maj 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp) och vice 

 ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) föreslår att nämnden avgör ärendet vid 

 dagens sammanträde. 

 

2) Ledamoten Emilia Hagberg (mp) och ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) föreslår 

 återremiss enligt följande: 

1 Förslaget återremitteras. 

2 Därefter anförs följande: 

 

Vänsterpartiet och miljöpartiet anser att förslaget fått en alltför permanent 

utformning, och det måste få en helt annan inriktning vad gäller trafiken. En 

betydande miljöpåverkan kommer att ske på bl.a. Ulvsundavägen. Att utöka antalet 

parkeringsplatser upp mot ca 4000 platser anser vi var helt felaktigt. Om staden 

skall nå uppsatta klimatmål är inte detta acceptabelt. Området måste göras mer 

tillgängligt för gång och cykeltrafik från Ulvsunda och Mariehällsområdena. 



  

Likaså måste förbättrade bussangöringar ske fram till dess att tvärbanan är klar 

med en station i området. Vi kan inte se att barnperspektivet är belyst i detta 

område. I föreliggande förslag ser det ut som om utomhusmiljön kommer att vara 

rent av farlig för barn. I väntan på en nedläggning av Bromma flygplats anser vi att 

området kan vara kvar som handelsplats. När flyget läggs ned, bör även detta 

område ingå i det med bostäder bebyggda Brommafältet. 

 

Härefter framläggs följande förslag: 

 

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m) och ledamoten Gulan Avci (fp) ställer sig 

 bakom kontorets förslag. (se beslutet)  

 

2) Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) föreslår följande: 

1 Kontorets förslag till beslut godkänns i huvudsak. 

2 Därutöver anförs följande: 

 

Förslaget till exploateringen till Bromma center är bra. Det finns ett behov till 

upprustning i området. Men vi anser också att det finns flexibilitet i det som 

kommer att anläggas i området. På det sättet kan staden möjliggöra 

bostadsbyggnation i området framöver. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställer först det framlagda förslaget om att återremittera ärendet mot 

förslaget att avgöra ärendet i dag. Nämnden beslutar att avgöra ärendet i dag. 

 

Därefter ställer ordföranden de övriga framlagda förslagen mot varandra och nämnden 

beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) med hänvisning till sitt förslag. 

Ledamoten Emilia Hagberg (mp) och ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) med 

hänvisning till sitt gemensamma förslag om återremiss. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) instämmer i förslaget om återremiss från (mp) 

och (v). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


